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Sekreterare:   Matilda Ekström Sundberg 
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enhetschef  Thomas Björnstad 
 enhetschef  Håkan Wiegandt 
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Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, lokal Hjorten, kl. 13.30-
16.00  
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Mötesordföranden Margareta Lilliestråle öppnade sammanträdet och hälsade alla 
välkomna.  
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen ändrades utifrån förslag från Göran Månsson, så att ärende nr 6; 
Tertialrapport 2 lades som ärende nr 8 och ärende nr 8; Föredragning av stadens 
funktionshinderombudsman Riitta-Leena Karlsson, lades som ärende nr 6. 
 
Till övriga frågor anmäldes: 

1. Fråga om individuell plan . 
2. Förslag att bjuda in Pensionärsrådet till Handikapprådets nästa möte. 
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§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Douglas Sagell utsågs att tillsammans med mötesordföranden Margareta 
Lilliestråle justera dagens protokoll.  
 
§ 4. Datum för protokolljustering 
Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104,  
2007-09-13 efter klockan 11.00. Douglas Sagell och Margareta Lilliestråle har 
dessförinnan fått protokollet via e-post och lämnat synpunkter. 
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2007-08-16 godkändes och lades till handlingarna.   
 
§ 6. Funktionsbudsmannen Riitta-Leena Karlsson  
Riitta-Leena Karlsson (RLK) redogjorde för funktionshinderombudsmannes 
årsrapport för 2006. Den delades ut till samtliga närvarande och kan även mailas 
via e-post till dem som önskar. 
 
Stockholms stad har som politiskt mål att bli världens mest tillgängliga huvudstad 
till 2010. RLK har gått igenom stadens samtliga verksamhetsområden och har 
funnit att de frågor som är strategiskt mest viktiga inför framtiden är barn- och 
ungdomsfrågorna, tillgänglighetsfrågorna och handikappomsorgens kostnader. 
RLK menar att något behöver göras för att öka prioriteringen av frågor som rör de 
funktionsnedsatta. 
Ambitionen är att investera sig bort från kostnader så att funktionsnedsatta 
personer kan klara sig själva så långt som möjligt. Det handikappolitiska 
uppdragen till stadens förvaltningar kan ej anses särskilt prioriterade i årets 
budget. Prioriterat i årets budget är bl.a att alla stadens invånare ska ha ett arbete, 
exempelvis genom de s.k. jobbtorgen, vilka ska inrättas.  
 
Funktionshinderinspektörer ska anställas i staden – rekrytering pågår nu. Dessa 
kommer att behöva prioritera vilka av kommunens verksamheter som ska 
inspekteras. Länsstyrelsen har det övergripande tillsynsansvaret för länets 
kommuner. RLK menar att det behövs ett förtydligande gällande hur stöd ska 
utformas till personer med neuropsykiatriska diagnoser.  
Anita Åkerhielm undrade hur samverkan fungerar mellan handikappråd och 
pensionärsråd, bl.a. gällande stadsbyggnadsfrågor och fick svaret av RLK att det 
är upp till varje enskild förvaltning att avgöra hur denna samverkan ska se ut. 
Urban Fernquist påtalade att stadens offentliga miljö innehåller ofta enkelt 
åtgärdade hinder. RLK menar att om stadens förvaltningar fortsätter att arbeta 
utifrån det handikappolitiska programmet kommer vi långt, och exemplifierar 
Tillgänglighetsprojektet. 
 
Göran Månsson berättade att stadsdelsförvaltningen medverkar i stadsplaneringen, 
men har inget inflytande över hur köpcentrum och bostadshus utformas.  
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§ 7. Om avknoppning/konkurrensutsättning.  
Göran Månsson berättade att rent privat verksamhet inte förekommer så ofta i 
staden. Stadens verksamheter är skattefinansierade, men inte sällan utlagda på 
privata företag, ex. snöröjning. Privata företag förekommer även inom vård och 
omsorg, oavsett politisk majoritet. En verksamhets kvalitet påverkas av hur dess 
arbetsledning fungerar.  
Stadsdelsförvaltningen har arbetat fram aktivitetsplaner för vilka verksamheter 
som kan konkurrensutsättas. Detta redovisas i tertialrapport 2; den s.k.T2:an. 
Handikapprådet kommer att få information som referensgrupp om kommande 
upphandlingar. 
 
§8. Tertialrapport 2. 
Göran Månsson berättade att T:2an kommer att presenteras i vecka 37. 
Tertialrapport 1 avser januari-april och tertialrapport 2 avser maj-augusti och en 
prognos för resten av året. Enligt Göran Månsson ser T2 bra ut, och uppfyller de 
viktigaste målen. Förvaltningen kommer att hålla stadsdelens budget på ca 1,2 
miljarder precis. Verksamheterna ser olika ut budgetmässigt. Socialtjänsten går 
med ett visst underskott (enheterna för socialpsykiatri och för funktionsnedsatta). 
Vissa enskilda placeringar för ett fåtal personer är mycket kostsamma. Det finns 
tillgänglighetsinsatser som kan förebygga dyra institutionsplaceringar. Yngre 
funktionsnedsatta personer vill tex ofta hellre ha ett boende som liknar ett vanligt 
boende.  
 
§9. Synpunkter på utskicket. 
Ann-Louise Larsson – Kapp begär att få några av de presenterade utskicken på 
olika nät-adresser hemsända till sig i pappersform. 
 
§ 10. Övriga frågor.  
1.Fråga om individuell plan . 
I hur många ärenden finns det individuella planer? Svårt att svara exakt på, menar 
Göran Månsson, men detta finns beskrivet i tertialrapport 2.  
2. Förslag att bjuda in Pensionärsrådet till Handikapprådets nästa möte. 
Ann-Louise Larsson – Kapp föreslår detta, exempelvis Viveca Saarman, som är 
sekreterare i Pensionärsrådet.  
3. Handikapprådet önskar träffa stadsdelsnämndens presidium, liksom i våras. 
Dagens mötessekreterare får uppdraget av Göran Månsson att ta med sig 
punkterna 2 och 3 till Pensionärsrådet respektive SDN:s presidium.   
 
 
§ 11. Avslutning  
Mötesordföranden Margareta Lilliestråle tackade alla närvarande och avslutade 
mötet. 
 


